

содержание / contents

	От редакции	1
	Introduction	
	ИНТЕРВЬЮ НОМЕРА	
	INTERVIEW	
	Б.М. Гонгало. ПРИ УСТАНОВЛЕНИИ ПРОЦЕССУАЛЬНЫХ СРОКОВ ПРИОРИТЕТ ПОКА ОТДАЕТСЯ СКОРОСТИ РАССМОТРЕНИЯ	8
	B.M. Gongalo. WHEN ESTABLISHING PROCEDURAL TIME LIMITS, PRIORITY IS CURRENTLY GIVEN TO THE SPEED OF CONSIDERATION	
	ТЕМА НОМЕРА: СРОКИ В ПРАВЕ: ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА	
	TOPIC OF THE ISSUE: TIME LIMITS IN LAW: THEORY AND PRACTICE	
	С.А. Халатов. ТЕНДЕНЦИЯ К ИЗМЕНЕНИЮ СРОКОВ РАССМОТРЕНИЯ ДЕЛА СУДАМИ ПЕРВОЙ ИНСТАНЦИИ В ГРАЖДАНСКОМ ПРОЦЕССЕ РОССИИ	14
	S.A. Khalatov. THE TREND TOWARDS CHANGING THE TIMEFRAMES FOR CONSIDERATION OF CASES BY COURTS OF FIRST INSTANCE IN CIVIL PROCEEDINGS IN RUSSIA	
	Л.В. Головки. ИНСТИТУТ ПРОЦЕССУАЛЬНЫХ СРОКОВ В УГОЛОВНОМ СУДОПРОИЗВОДСТВЕ: ПРАВОВАЯ ПРИРОДА И ДИНАМИКА РАЗВИТИЯ	25
	L.V. Golovko. THE INSTITUTE OF PROCEDURAL TIME LIMITS IN CRIMINAL PROCEEDINGS: LEGAL NATURE AND DYNAMICS OF DEVELOPMENT	
	К.В. Ивасенко. НАЧАЛО И ОКОНЧАНИЕ ПРОЦЕССУАЛЬНЫХ СРОКОВ В УГОЛОВНОМ ПРОЦЕССЕ: ХИТРОСПЛЕТЕНИЯ ЗАКОНА И ПРАКТИКИ	40
	K.V. Ivashenko. THE BEGINNING AND END OF PROCEDURAL TERMS IN CRIMINAL PROCEDURE: THE INTRICACIES OF LAW AND PRACTICE	
	А.В. Брызгалин. СРОКИ И НАЛОГИ: ПРОБЛЕМЫ И РЕШЕНИЯ	48
	A.V. Bryzgalin. TERMS AND TAXES: PROBLEMS AND SOLUTIONS	

М.В. Бандо. ОБ ИСКОВОЙ ДАВНОСТИ В ЖИЛИЩНЫХ СПОРАХ 56

M.V. Bando. ON THE LIMITATION PERIOD IN HOUSING DISPUTES

А.А. Кирилина. СРОКИ ЗАЩИТЫ ЛИЧНЫХ ПРАВ 68

A.A. Kirilina. TIME LIMITS FOR THE PROTECTION OF PERSONAL RIGHTS



ДИСКУССИОННЫЙ КЛУБ

DISCUSSION BOARD

А.В. Егоров. НДС И ЦЕНА ДОГОВОРА: ВЗГЛЯД ЦИВИЛИСТА 80

A.V. Egorov. VAT AND CONTRACT PRICE: A CIVILIST'S VIEW

А.А. Иванов. СООТНОШЕНИЕ ЦЕНЫ ДОГОВОРА И НДС 93

A.A. Ivanov. RATIO OF CONTRACT PRICE TO VAT

А.Г. Карпетов. КОММЕНТАРИЙ К СТАТЬЕ В.М. ЗАРИПОВА
«СООТНОШЕНИЕ ЦЕНЫ ДОГОВОРА И НДС: НОВАЯ ПОСТАНОВКА
СТАРОЙ ПРОБЛЕМЫ» 97

A.G. Karapetov. COMMENTARY TO THE ARTICLE BY V.M. ZARIPOV
"RELATIONSHIP BETWEEN CONTRACT PRICE AND VAT:
A NEW FORMULATION OF AN OLD PROBLEM"

А.В. Ильин. ВЕЛИКОЕ ОБЪЕДИНЕНИЕ: ОСПАРИВАНИЕ НОРМАТИВНЫХ
ПРАВОВЫХ И АДМИНИСТРАТИВНЫХ АКТОВ В СУДЕ ПО ОДНИМ
ПРОЦЕССУАЛЬНЫМ ПРАВИЛАМ 99

A.V. Ilyin. GREAT UNIFICATION: CHALLENGING NORMATIVE LEGAL
AND ADMINISTRATIVE ACTS IN COURT ACCORDING TO THE SAME
PROCEDURAL RULES

В.А. Белов, О.Ю. Скворцов. ПРАВОСУДИЕ И АРБИТРАЖ:
ДИСКУССИЯ 107

V.A. Belov, O.Yu. Skvortsov. JUSTICE AND ARBITRATION:
A DISCUSSION

содержание / contents

С.Ю. Филиппова. ПРАВОВОЕ РЕАГИРОВАНИЕ НА ДЕСТРУКТИВНЫЕ ИДЕОЛОГИИ. ОБЩЕЕ БЛАГО И ЧАСТНЫЙ ИНТЕРЕС	122
--	-----

S.Yu. Filippova. LEGAL RESPONSES TO DESTRUCTIVE IDEOLOGIES. COMMON GOOD AND PRIVATE INTEREST



ЮРИДИЧЕСКАЯ ХРОНИКА

LEGAL CHRONICLE

I. Г.А. Есаков. Без (?) вины виноватые	131
II. А. Ахмедов. Непропорциональность и правовая неопределенность 17-го пакета санкций ЕС	134
III. П.П. Степанов. Приговор за смертельную экскурсию: новый сигнал для отрасли или продолжение уже устоявшейся практики?	135
IV. Т.А. Терещенко. Материальная справедливость или правовая определенность: что важнее при применении исковой давности?	139
V. А.А. Костин. Новые грани так называемой международной вежливости (два определения российских судов о признании и исполнении иностранных судебных решений)	143
I. G.A. Esakov. Guilty Without (?) Fault	
II. A.Akhmedov. Disproportionate and Legally Uncertain 17th EU Sanctions Package	
III. P.P. Stepanov. Sentence for a Fatal Excursion: a New Signal for the Industry or a Continuation of an Already Established Practice?	
IV. T.A. Tereshchenko. Substantive Justice or Legal Certainty: What is More Important When Applying the Statute of Limitations?	
V. A.A. Kostin. New Facets of the So-Called "International Comity" (Two Rulings of the Russian Courts on the Recognition and Enforcement of Foreign Judgments)	

ЗАКОН



ПРЕСС-РЕЛИЗ

PRESS RELEASE

«Доверяй, но проверяй?». Научно-практическая конференции ОКЮР с участием судей Конституционного Суда Российской Федерации	149
“Trust, but Verify?” Scientific and Practical Conference of the RCCA with the Participation of Judges of the Russian Constitutional Court	
В Москве состоялся XII Всероссийский съезд адвокатов	153
The XII All-Russian Congress of Advocates Took Place in Moscow	



ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА

THEORY AND PRACTICE

А.А. Ягельницкий. ПРЕОДОЛЕНИЕ ПРАВИЛА О НЕНАЧИСЛЕНИИ ПРОЦЕНТОВ НА ВНЕДОГОВОРНЫЕ УБЫТКИ В СУДЕБНОЙ ПРАКТИКЕ	159
A.A. Yagelnitsky. OVERCOMING THE RULE OF NOT ACCUMULATING INTEREST ON NON-CONTRACTUAL DAMAGES IN CASE LAW	
В.В. Байбак. НЕПРЕОДОЛИМАЯ СИЛА (ФОРС-МАЖОР) КАК ОСНОВАНИЕ ОСВОБОЖДЕНИЯ ОТ ДОГОВОРНОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТИ (СРАВНИТЕЛЬНО-ПРАВОВОЙ ОЧЕРК)	166
V.V. Vaibak. FORCE MAJEURE AS A GROUND FOR EXEMPTION FROM CONTRACTUAL LIABILITY (A COMPARATIVE LEGAL ESSAY)	
П.Н. Мацкевич. О ВОЗМОЖНОСТИ ДОПОЛНЕНИЯ ИСКОВЫХ ТРЕБОВАНИЙ В АРБИТРАЖНОМ ПРОЦЕССЕ	181
P.N. Matskevich. ON THE POSSIBILITY OF SUPPLEMENTING CLAIMS IN ARBITRAZH PROCEEDINGS	
В.Г. Бородкин. ЗАЩИТА ИМУЩЕСТВЕННОГО ИНТЕРЕСА СУПРУГА (БЫВШЕГО СУПРУГА) В КОРПОРАТИВНЫХ КОНФЛИКТАХ: АНАЛИЗ КЛЮЧЕВЫХ ПОЗИЦИЙ ВЕРХОВНОГО СУДА РФ	188
V.G. Borodkin. PROTECTION OF PROPERTY INTEREST OF A SPOUSE (FORMER SPOUSE) IN CORPORATE CONFLICTS: ANALYSIS OF KEY POSITIONS OF THE RUSSIAN SUPREME COURT	